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REVISTA PRESEI 

 

 Protest în faţa Penitenciarului Gherla/ Scandare în mulţime: „Toader a ratat, Birchall fii bărbat” 
Peste 130 de persoane au protestat, luni, în faţa Penitenciarului Gherla, judeţul Cluj, cerând rezolvarea unor 
probleme din sistemul penitenciar şi scandând lozinci la adresa ministrului interimar al Justiţiei, precum „Birchall 
fă ceva sau dă-ţi demisia” şi „Toader a ratat, Birchall fii bărbat”. 
Participanţii la protest, membri ai Sindicatului Naţional al Lucrătorilor de Penitenciare (SNLP) Gherla, Oradea, Baia 
Mare şi Târgu Mureş, s-au adunat, luni, în faţa Penitenciarului Gherla, şi au scandat „Jos, jos, Guvern mincinos”, 
„Nu mai fiţi golani, munca e pe bani”, „Birchall fă ceva sau dă-ţi demisia”, „Ruşine, ruşine să vă fie”, „Toader a 
ratat, Birchall fii bărbat”, „Avem un singur dor, vă vrem la vorbitor”, „Suntem revoltaţi, că ne tot furaţi” sau „La 
puşcărie, muncim pe datorie”. 
Liderul SNLP Gherla, Florin Mureşan, a declarat că printre revendicările angajaţilor din penitenciare se numără 
adoptarea statutului poliţistului de penitenciare, publicarea, de urgenţă, a ordinului de ministru privind plata 
orelor suplimentare pentru perioada 2019-2021, interzicerea muncii forţate în sistemul penitenciar, „unde 
detinuţii sunt plătiţi, spre deosebire de personal”. 
„Cerem plata muncii suplimentare necompensate cu timp liber, stoparea suprasolicitării şi vulnerabilizării 
personalului ca soluţie pentru lipsa de resurse umane şi financiare, plata, începând cu 1 ianuarie 2019, a normelor 
de hrană şi echipament la valoarea actualizată, asigurarea protecţiei juridice a salariatilor prin implicarea 
instituţiei în acţiunile puse pe rol de detinuţi”, a spus Mureşan. 
Potrivit acestuia, în cazul în care revendicările nu vor fi soluţionate, vor avea loc mitinguri în toate unităţile din 
sistemul penitenciar, incluzând blocarea sau întârzierea unor misiuni precum şi refuzul personalului de a intra în 
serviciu, iar în luna iunie sindicaliştii din penitenciare vor organiza un miting în Piaţa Victoriei din Bucureşti, la care 
se aşteaptă 3.000 de participanţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Petiţie pentru reglementarea de urgenţă a serviciilor de ride sharing Uber, Bolt sau Clever 
Asociaţia Coaliţia pentru Economie Digitală, organizatie independentă care reprezintă principalele companii de 
ride sharing şi e-hailing din Romania, Uber, Bolt şi Clever, lansează petiţia #continuam, pentru reglementarea de 
urgenţă a serviciilor ride sharing. 
„Am dorit să punem la dispoziţia celor 2,5 de milioane de români care folosesc aceste platforme un canal prin 
care să-şi poată spune punctul de vedere, într-un mod civilizat, aşa cum sunt şi serviciile de transport pentru a 
căror reglementare milităm. Credem că nu prin proteste de stradă, prin blocarea pieţelor publice şi a traficului 
trebuie să ne facem auzită vocea, ci prin mobilizarea civică a celor care sunt alături de noi. Sperăm că şi Guvernul 
României va auzi aceste voci şi va lua o decizie cât mai repede,” spune Cătălin Codreanu, Preşedintele Asociaţiei 
Coaliţia pentru Economie Digitală. 
Asociaţia Coaliţia pentru Economie Digitală este de părere că doar adoptarea imediată a unei Ordonanţe de 
Urgenţă care să reglementeze serviciile de ride sharing va asigura continuarea funcţionării acestora la întreaga 
capacitate şi va preveni abuzurile împotriva şoferilor parteneri. Asociaţia atrage atenţia că interpretarea greşită a 
modificărilor aduse Legii Taximetriei săptămâna trecută precum şi lipsa reglementării specifice a dus la 
numeroase acţiuni împotriva şoferilor: amenzi, plăcuţe de înmatriculare ridicate de Poliţie şi chiar acte de 
violenţă. Prin urmare, numărul şoferilor activi pe platforme a scăzut cu 25% într-o singura zi, iar timpul de 
aşteptare pentru comenzile plasate prin cele trei aplicaţii a crescut la peste 10 minute. 
Segmentul de ride sharing aduce, anual, beneficii, directe şi indirecte, de peste 1 miliard de lei şi oferă un loc de 
muncă pentru peste 20.000 de şoferi parteneri.3 
„Modernizarea transportului urban din România poate începe cu reglementarea acestor servicii. Acestea, pe lângă 
beneficiile de ordin financiar pe care le aduc, contribuie într-o măsură foarte mare la descongestionarea 
traficului”, arată comunicatul asociaţiei. 
Petiţia poate fi semnată la adresa https://www.continuam.ro/ unde sunt disponibile toate informaţiile despre 
situaţia din acest moment de pe piaţa de ride sharing şi e-hailing. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Dăncilă face marele anunț după o ședință-fulger cu primarii: când va fi adoptat Codul Administrativ 
Premierul Viorica Dăncilă a anunțat, marți, într-o conferință de presă la Frasin (Suceava), cand va fi adoptat de 
Guvern Codul Administrativ prin OUG, dupa intalniri cu primari de la toate partidele din judet. 
"Din discuţiile cu primarii am înţeles interesul major pentru Codul administrativ. Vreau să îi asigur pe toţi primarii, 
indiferent de culoare politică, pentru că vor beneficia toţi, că voi da Codul administrativ prin ordonanţă de 
urgenţă, pentru că am convingerea că acesta va aduce ordine în sistemul administrativ", a declarat Dăncilă. 
Premierul a explicat cand va fi dat OUG pentru Codul Administrativ: 
'Probabil iunie - iulie, după alegeri, nu aş vrea să se interpreteze că am dat acest... Nu îl vom da înainte pentru a 
nu crea anumite interpretări, îl vom da după alegeri'. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a amânat pentru a patra oară sesizarea conflictului dintre Parlament şi ÎCCJ pe completurile specializate/ 
UPDATE: Sesizarea privind delegarea lui Florin Iordache pentru a semna plângerea, RESPINSĂ 
Curtea Constituţională a amânat pentru 5 iunie sesizarea privind conflictul dintre Parlament şi Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) pe tema constituirii completurilor specializate în cazurile de corupţie, obiecţie făcută de 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache. 
Patru dintre cei 9 judecători ai Curţii Constituţionale au solicitat amânarea pronunţării pentru aprofundare şi 
documentare în legătură cu sesizarea, au declarat surse juridice pentru MEDIAFAX. 
Potrivit regulamentului, dacă trei dintre magistraţii CCR cer amânarea, atunci aceasta este aprobată. Este pentru a 
patra oară când judecătorii Curţii amână pronunţarea în cazul conflictului Parlament-ÎCCJ pe tema constituirii 
completurilor specializate. 
Părţile implicate în conflict au susţinut punctele de vedere, în şedinţa publică de pe 10 aprilie a Curţii 
Constituţionale. 
Florin Iordache a declarat, în susţinerea punctului de vedere la CCR pe marginea conflictului Parlament-ÎCCJ, că au 
fost formate completurile la instanţa supremă pentru cazurile de corupţie prin ignorarea legii, adăugând că era 
obligatorie, prin lege, constituirea completurile specializate. 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor a adăugat că iniţial legea nu prevedea constituirea în mod obligatoriu a 
completurilor specializate în judecarea cauzelor de corupţie, însă această prevedere a devenit obligatorie, după 
modificarea de către Parlament a actului normativ. 
De cealaltă parte, preşedintele ÎCCJ Cristina Tarcea a afirmat că o decizie a Curţii Constituţionale prevede că 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor nu are competenţa să sesizeze un conflict juridic la CCR, pentru că această 
atribuţie nu poate fi delegată de către preşedintele Camerei Deputaţilor. 
Ea a adus în discuţie şi dezbaterile la momentul revizuirii Constituţiei, precizând că stenogramele discuţiilor 
dovedesc că a fost stabilit că Preşedintele României, preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului şi 
preşedintele CSM au atribuţii în sensul sesizării unui conflict juridic între instituţii la Curtea Constituţională. 
Şefa instanţei supreme a declarat că ÎCCJ nu a încălcat legea 78/2000, aşa cum este susţinut în sesizarea la CCR a 
conflictului între cele două instituţii, fiindcă în ceea ce priveşte completurile specializate, constituirea acestora 
este făcută conform altei legi, 92/1992. 
Conflictul juridic a fost sesizat de Florin Iordache pe marginea articolului 29, alineatul (1) din Legea 78/2000 care 
prevede că: „Pentru judecarea în prima instanţă a infracţiunilor prevăzute în prezenta lege, se constituie complete 
specializate”. Acţiunea a fost făcută de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, în perioada 16-24 martie, când 
acestuia i-au fost delegate atribuţiile de către preşedintele Camerei Liviu Dragnea din cauza unor probleme la 
spate care au necesitat internarea liderului PSD. 
CCR A RESPINS SESIZAREA PNL PRIVIND DELEGAREA ATRIBUŢIILOR CAMEREI DEPUTAŢILOR VICEPREŞEDINŢILOR 

CCR a respins, ca neîntemeiată, sesizarea a PNL pe marginea Regulamentului Camerei Deputaţilor în ceea ce 
priveşte delegarea de atribuţii ale preşedintelui Camerei către vicepreşedinţi, după ce Florin Iordache a cerut 
Curţii să constate un conflict juridic între Parlament şi ÎCCJ. 
Prevederile sesizate la CCR de către PNL făceau referire la delegarea atribuţiilor preşedintelui Camerei Deputaţilor 
către unul dintre vicepreşedinţi. 
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„Art. 35. – (1) Vicepreşedinţii îndeplinesc atribuţiile stabilite de Biroul permanent sau încredinţate de preşedintele 
Camerei Deputaţilor. (2) Vicepreşedinţii conduc activitatea Biroului permanent şi a plenului Camerei Deputaţilor, 
la solicitarea preşedintelui sau, în absenţa acestuia, prin decizie a preşedintelui Camerei Deputaţilor. (3) În 
perioada în care preşedintele Camerei Deputaţilor asigură interimatul funcţiei de Preşedinte al României, 
atribuţiile preşedintelui Camerei Deputaţilor se exercită de unul dintre vicepreşedinţi, desemnat de preşedintele 
Camerei Deputaţilor”, arată Regulamentul Camerei Deputaţilor. 
Florin Iordache a sesizat, la sfârşitul lunii martie, Curtea Constituţională asupra unui conflict juridic de natură 
constituţională între Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ), pe Legea 78/2000 pentru prevenirea, 
descoperirea şi sanctionarea faptelor de corupţie, pe tema completelor specializate. 
Luni, CCR a decis amânarea pentru 5 iunie sesizarea privind conflictul dintre Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie (ÎCCJ) pe tema constituirii completurilor specializate în cazurile de corupţie, obiecţie făcută de 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională discută, marţi, sesizarea Opoziţiei legată de OUG privind reorganizarea ANAF 
Curtea Constituţională va dezbate, marţi, obiecţia de neconstituţionalitate formulată de către partidele de 
Opoziţie cu privire la legea pentru modificarea OUG 74/2013 privind unele măsuri pentru îmbunătăţirea şi 
reorganizarea activităţii ANAF şi completarea unor acte normative. 
Mai mulţi parlamentare ai PNL, USR, PMP şi Pro România au sesizat CCR, pe 5 martie, în legătură cu modificarea 
OUG 74/2013. 
Semnatarii sesizării fac referile la două articole din Constituţie cel care spune „Nicio cheltuială bugetară nu poate 
fi aprobată fără stabilirea sursei de finanţare” şi prevederea care arată că „în cazul în care o iniţiativă legislativă 
implică modificarea prevederilor bugetului de stat sau a bugetului asigurărilor sociale de stat, solicitarea 
informării (n.n. Guvernului) este obligatorie”. 
Prin urmare, din coroborarea celor două dispoziţii constituţionale, rezultă necesitatea ca orice iniţiativă legislativă 
cu implicaţii bugetare să fie dezbătută cu informarea prealabilă a Guvernului, care trebuie să se pronunţe asupra 
oportunităţii economice şi financiare a acesteia. 
„Adoptarea unei iniţiative legislative cu impact bugetar în lipsa unui punct de vedere al Guvernului şi, pe cale de 
consecinţă, fără stabilirea sursei de finanţare, poate duce la imposibilitatea aplicării actului normativ din lipsă de 
fonduri bugetare”, susţin parlamentarii Opoziţiei în textul sesizării formulate la CCR. 
De asemenea, reprezentanţii Opoziţiei argumentează că reglementările proiectului de lege pentru modificarea 
OUG 74/2013 privind reorganizarea activităţii ANAF conţine reglementări incomplete de natură să afecteze 
eficienţa actului normativ. 
În acest sens, Opoziţia aminteşte de modificările aduse articolului 10 din OUG nr. 74/2013, care reglementează 
înfiinţarea direcţiilor finanţelor publice judeţene, respectiv a municipiului Bucureşti, prin divizarea direcţiilor 
regionale ale finanţelor publice, fără însă a stabili reguli clare în privinţa modului în care urmează a fi repartizate 
atribuţiile şi personalul către direcţiile nou înfiinţate. 
Şi articolul 11 alin. (1) din OUG nr. 74/2013, stabileşte, în mod sumar, că „patrimoniul, arhiva, prevederile 
bugetare, execuţia bugetară şi orice alte bunuri” se preiau de către direcţiile finanţelor publice judeţene nou-
înfiinţate, fără a se prevedea vreun criteriu pe baza căruia acestea urmează a fi repartizate. 
Totodată, propunerea legislativă conţine o serie de paralelisme legislative, contrar art. 16 alin. (1) din Legea nr. 
24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor normative, care stabileşte că „În 
procesul de legiferare este interzisă instituirea aceloraşi reglementări în mai multe articole sau alineate din acelaşi 
act normativ (…)”, astfel: 
„ - potrivit art. I pct. 1, referitor la art. 10 alin. (1) din OUG nr. 74/2013, „În subordinea Agenţiei se înfiinţează 
direcţiile finanţelor publice judeţene, (…), instituţii publice cu personalitate juridică”, soluţie legislativă preluată şi 
la art. I pct. 1, referitor la art. 10 alin. (7), care prevede că „Direcţiile finanţelor publice judeţene, respectiv a 
municipiului Bucureşti, dobândesc personalitate juridică”; 
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- la art. I pct. 1, dispoziţiile referitoare la art. 10 alin. (5) şi la art. 10 alin. (8) au acelaşi obiect, ambele stabilind că 
personalul direcţiilor regionale ale finanţelor publice se preia de către direcţiile finanţelor publice judeţene, 
respectiv a municipiului Bucureşti, în limita numărului de posturi aprobat”, potrivit sursei citate. 
Dispoziţiile care prevăd că „procedurile aflate în derulare la nivelul direcţiilor generale regionale ale finanţelor 
publice se continuă de Agenţie şi/sau de direcţiile judeţene ale finanţelor publice, respectiv a municipiului 
Bucureşti, după caz, conform competenţelor (…)”, fără a se identifica cu claritate care sunt procedurile avute în 
vedere de către legiuitor şi fără a stabili cu exactitate care dintre acestea urmează a fi continuate de către Agenţie 
şi care de către direcţiile judeţene. 
Partidele de Opoziţie vorbesc şi despre prevederile care stabilesc că „pentru litigiile aflate pe rolul instanţelor 
judecătoreşti, indiferent de faza de judecată, Agenţia şi/sau direcţiile judeţene ale finanţelor publice, respectiv a 
municipiului Bucureşti, după caz, se subrogă în toate drepturile şi obligaţiile aferente şi dobândesc calitatea 
procesuală a direcţiilor generale ale finanţelor publice din care s-au divizat”, fără a prevedea criterii minimale în 
funcţie de care să se poată stabili identitatea continuatorului direcţiei regionale a finanţelor publice aflată în 
litigiu. 
„Astfel, pe de o parte, textul nu permite delimitarea categoriilor de litigii în care calitatea de continuator ar urma 
să aparţină Agenţiei de cele în care această calitate ar reveni direcţiilor judeţene şi, pe de altă parte, nu sunt 
prevăzute criterii în funcţie de care să se stabilească direcţia judeţeană îndrituită să continue litigiul pendinte”, 
completează sursa menţionată. 
Sesizarea a fost semnată de 104 deputaţi ai partidelor PNL, USR, PMP şi Pro România. 
Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, pe 27 februarie, legea pentru modificarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr.74/2013 privind unele măsuri pentru îmbunătăţirea şi reorganizarea activităţii Agenţiei Naţionale 
de Administrare Fiscală, precum şi pentru modificarea şi completarea unor acte normative. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Incidentul de la Topoloveni: Parchetul militar s-a autosesizat în cazul intervenţiei jandarmilor 
Parchetul militar de pe lângă Tribunalul Bucureşti s-a autosesizat în cazul intervenţiei jandarmilor la Topoloveni în 
timpul vizitei preşedintelui PSD, Liviu Dragnea, au declarat pentru MEDIAFAX surse judiciare. 
PMP, dar şi 41 de grupuri civice au solicitat demisia ministrului Afacerilor Interne, Carmen Dan, pentru maniera în 
care jandarmii au intervenit vineri la Topoloveni, catalogând reacţia forţelor de ordine drept una "abuzivă, de 
intimidare". 
Jandarmeria Argeş a anunţat că protestatarii de la Topoloveni vor fi sancţionaţi contravenţional pentru 
participarea la o adunare publică nedeclarată şi refuzul părăsirii zonei la solicitarea jandarmilor. Printr-un 
comunicat de presă, Jandarmeria Argeş preciza că 10 persoane au organizat o adunare publică nedeclarată. 
Mai mulţi protestatari au fost ridicaţi la Topoloveni, în judeţul Argeş, de jandarmi şi duşi la Poliţie pentru 
legitimare. Potrivit lui Flavius Tănase, purtătorul de cuvânt al IJJ Argeş, protestatarii au afişat bannere şi au 
scandat lozinci şi au fost conduşi la secţia de poliţie pentru legitimare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea află pe 27 mai, la o zi după alegerile europarlamentare, dacă va fi condamnat / DNA a cerut 
MAJORAREA pedepsei 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) a anunţat, luni seară, că va pronunţa verdictul în procesul preşedintelui 
PSD Liviu Dragnea pe 27 mai. Procurorul DNA a cerut majorarea pedepselor pentru liderul PSD, condamnat în 
primă instanţă la 3 ani şi 6 luni de închisoare. 
UPDATE ORA 19.20: INSTANŢA VA PRONUNŢA DECIZIA DEFINITIVĂ ÎN PROCESUL LUI LIVIU DRAGNEA PE 27 MAI 

Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) a anunţat, luni seară, la capătul unei şedinţe de aproape 7 ore, că va da 
verdictul în dosarul lui Liviu Dragnea pe 27 mai, la o zi după alegerile europarlamentare. 
UPDATE JUDECĂTORII ANUNŢĂ CĂ VOR AMÂNA PRONUNŢAREA ÎN PROCESUL LUI LIVIU DRAGNEA 

Preşedintele completului de judecată de la Instanţa supremă a anunţat, luni, că magistraţii vor amâna 
pronunţarea unei sentinţe în cazul lui Liviu Dragnea. Un avocat s-a declarat nemulţumit de ora târzie, iar 
preşedintele completului de judecată a spus că ”oricum vom amâna pronunţarea”. 
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Avocatul inculpatei Florea Alesu s-a plâns în instanţă că procesul ar putea dura până la ore târzii. 
"Apelul Parchetului nu vizează pe doamna Alesu. În privinţa apelului doamnei Alesu. O mărturisire personala, 
întotdeauna nu am agreat aceste judecăţi la ore târzii când avem un bioritm. Am să vă rog pentru anumite 
neconformităţi să mă scuzaţi", a declarat apărătorul în faţa instanţa, la care preşedintele completului de judecată 
a replicat "amânăm oricum pronunţarea". 
UPDATE: DNA CERE MAJORAREA PEDEPSEI PENTRU LIVIU DRAGNEA 

Procurorul DNA a anunţat, luni, Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) că solicită pedepse mai aspre pentru 
inculpaţii din procesul lui Liviu Dragnea. "Solicităm aplicarea unor pedepse spre limita medie, nu spre minim, aşa 
cum a apreciat instanţa de fond", a precizat procurorul. 
Procurorul DNA a cerut aplicarea unor pedepse spre limita medie, nu spre minim, aşa cum a apreciat instanţa de 
fond. 
"Apel faţă de trei inculpaţi. Dragnea, Milos şi Şefu. Solicităm pedepse orientate spre mediu, nu spre minim, ca la 
instanţa de fond. Pentru Dragnea, şi fapta de instigare la fals intelectual", a precizat procurorul de şedinţă. 
Magistraţii instanţei supreme au anunţat, luni, că resping toate solicitările formulate de avocaţii inculpaţilor din 
procesul lui Liviu Dragnea, inclusiv cea de amânare, şi că judecă luni ultimul termen. 
Pe fond, Liviu Dragnea a fost condamnat la o pedeapsă de 3 ani şi jumătate de închisoare cu executare. 
INSTANŢA SUPREMĂ RESPINGE AMÂNAREA PROCESULUI LUI LIVIU DRAGNEA. SE JUDECĂ ULTIMUL TERMEN 

Instanţa a decis respingerea excepţiei de nelegalitate a constituirii completului de 3 judecători, respingerea 
cererilor de sesizare a CCR, dar şi cererea de amânare a procesului până după decizia Curţii Constituţionale. 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie judecă, luni, ultimul termen din dosarul în care Liviu Dragnea a fost 
condamnat în primă instanţă la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu executare. 
UN AVOCAT DIN PROCESUL LUI LIVIU DRAGNEA CERE AMÂNAREA DOSARULUI PÂNĂ DUPĂ DECIZIA CCR 

Avocatul Adrian Toni Neacşu, care o reprezintă pe Olguţa Şefu, inculpată în procesul lui Liviu Dragnea, a cerut, 
luni, amânarea dosarului până după decizia Curţii Constituţionale de pe 5 iunie, dar şi evaluarea legalităţii modului 
de compunere a completului actual de 5 judecători. 
"Vă rugăm evaluaţi incidenţa legalităţii compunerii prezentului complet a hotărârii CSM 505 din 21 martie/2019. 
Odată cu pensionarea unui judecător acesta este degrevat de dosare. Nu am invocat nelegala compunere, doar să 
evaluaţi legalitatea compunerii. Apelul să fie judecat de un complet legal constituit. Dacă aceată hot[râre a secţiei 
produce efecte", a declarat avocatul, în faţa judecătorilor. 
Adrian Toni Neacşu a cerut şi amânarea procesului până după decizia Curţii Constituţionale pe completurile 
specializate. 
"Vă rugam să amânaţi termenul sau pronunţarea după 5 iunie până după decizia CCR.CCR a amânat pronunţarea 
pe conflictul juridic de natură constituţională. Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie nu poate oferi garanţii de 
imparţialitate atât timp cât ÎCCJ este parte în acel conflict", a completat Neacşu. 
Întrebat de judecători care sunt standardele de lipsă de competenţă ale completului, apărătorul a precizat: "Există 
bănuiala că nu există condiţii de imparţialitate". 
Decizia DNA de luni vine după ce în luna aprilie, procurorul de la termenul respectiv, Raluca Mirică, a solicitat ca 
instanţa să sesizeze Curtea Constituţională cu două excepţii de neconstituţionalitate. 
"Vă rog să luaţi act că renunţăm la susţinerea acestora. Din punctul nostru de vedere, niciuna nu are legătură cu 
soluţionarea acesteia cauze", a spus în faţa judecătorilor procurorul DNA. 
Instanţa supremă a luat act de retragerea cererilor DNA de sesizare a Curţii. 
DNA RENUNŢĂ LA SOLICITĂRILE CĂTRE CCR 

Procurorul de şedinţă din procesul lui Liviu Dragnea a anunţat, luni, instanţa supremă, că renunţă la cele două 
solicitări de sesizare a Curţii Constituţionale, dar şi la cererea de schimbare a încadrării juridice pentru trei 
inculpaţi, instanţa luând act de aceste renunţări. 
Apoi, procurorul DNA a renunţat şi la solicitarea proprie de schimbare a încadrării juridice a trei inculpaţi, printre 
care şi Liviu Dragnea. 
"În raport de limitele apelului declarat de noi, care vizează 3 din 11 inculpaţi, apreciez că solicitarea de analizare a 
încadrarii juridice ar crea premisele unei analize inechitabile pentru toţi inculpaţii. Abuzul în serviciu este comis în 
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participaţie, ca şi falsul intelectual, iar încadrarea juridice ar trebui făcută în echitate. Prin cererea noastră, nu s-ar 
putea schimba. Renunţăm şi la cererea de schimbare a încadrării juridice", a anunţat procurorul. 
Judecătorii instanţei supreme au luat act şi de renunţarea la cererea de schimbare a încadrării juridice. 
DNA a schimbat procurorul de şedinţă în procesul lui Liviu Dragnea. Astfel, dacă la termenul trecut procuror a fost 
Raluca Mirică, acum procuror de şedinţă este Elena Grecu, cea care a candidat şi pentru conducerea DNA. 
AVOCAŢII LUI LIVIU DRAGNEA CONTESTĂ CONSTITUIREA COMPLETULUI DE 3 JUDECĂTORI DE PE FOND 

Avocatul lui Liviu Dragnea, Flavia Teodosiu, a contestat, luni, maniera în care a fost constituit completul de 3 
judecători de pe fond, când liderul PSD a fost condamnat la 3,5 ani de închisoare cu executare, acuzând membrii 
Colegiului de conducere ÎCCJ de ”autoritate folosită cu exces de putere". 
"Am studiat site-ul ÎCCJ şi am constatat că există elemnete care ne pun în dificultate în ceea ce privelşte judecata. 
Invocăm o nulitate parţială a Colegiului din iunie 2017 prin care a fost stabilită componenţa completului de 3 şi 
modificată ulterior componenţa. A fost înlocuit un judecător cu altul. Această hotărâre a Colegiului creează 
suspiciuni cu privire la legalitatea completului şi includerea lui Epure în locul lui Dascăl. Citaţi Colegiul de 
conducere şi Înalta Curte astfel încât ei să-şi poată formula apărarea (...) Credem că există o autoritate care a fost 
folosită cu exces de putere, iar cele două hotarari ale Colegiului au fost date cu exces. Noi considerăm că articolul 
cu privire la specializarea completelor trebuia obligatoriu aplicat şi acesta este al doilea motiv pentru care credem 
că deciziile Colegiului au fost nelegale", a declarat Flavia Teodosiu, avocata lui Liviu Dragnea în faţa judecătorilor. 
Apărătorul lui Liviu Dragnea a invocat în proces şi două excepţii de neconstituţionalitate. 
"Invocăm o excepţie pe articolul 421. Această dispoziţie încalcă dreptul la apărare. Proba se obţine în procesul 
penal aşa cum ştim, iar dacă legea spune că la apel se precizează că se administrează doar anumite probe 
restrictiv se încalcă dreptul la apărare. Când un text de lege limiteaza un mijloc de probă, iar la apel se spune că se 
administrează doar o singură categorie de probe este îngrădit dreptul la apărare", a mai spus Flavia Teodosiu în 
faţa instanţei. 
Cea de-a doua excepţie vizează articolul de lege referitor la schimbarea încadrării. "Ridicăm excepţia dupa ce 
Parchetul a solicitat cererea de schimbare a încadrării juridice. O cerere de schimbare în apel încalcă dreptul la 
apărare. Azi au renunţat, dar textul de lege a ridicat probleme constituţionale", a mai spus avocatul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Radu Mazăre, extrădat din Madagascar, a ajuns la Penitenciarul Rahova/ Care sunt procedurile după 
aducerea lui în ţară  
Radu Mazăre, condamnat definitiv la 9 ani de închisoare cu executare a fost adus, luni, în România, sub escorta 
Poliţiei, după ce autorităţile din Madagascar au admis solicitarea de extrădare din partea ţării noastre, potrivit 
Poliţiei Române. Fostul primar al Constanţei a fost escortat până la Penitenciarul Rahova. 
UPDATE ORA 21:46: Duba în care se află Radu Mazăre a ajuns la Penitenciarul Rahova. 
Fostul primar al Constanţei Radu Mazăre, extrădat din Madagascar pentru a-şi ispăşi pedeapsa de 9 ani de 
închisoare cu executare în România, a fost escortat cu Poliţia până la Penitenciarul Rahova. 
Potrivit procedurilor, după ce este adus în ţară, fostul primar trebuie încarcerat şi apoi plasat în perioada de 
carantină de 21 zile. 
UPDATE ORA 21:25  Radu Mazăre a fost predat reprezentanţilor Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor 
Radu Mazăre a fost predat reprezentanţilor Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor, misiunea de aducere în 
ţară a fostului primar din Constanţa derulându-se fără incidente, anunţă Poliţia Română. 
"Persoana urmărită internaţional, Radu Ştefan Mazăre, a fost predată reprezentanţilor Administraţiei Naţionale a 
Penitenciarelor. Misiunea de aducere în ţară a acesteia s-a derulat fără incidente, transferul între autorităţile 
române (escorta Poliţiei Române şi escorta Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor) realizându-se în incinta 
Aeroportului Internaţional Henri Coandă Bucureşti", a tranhsmis Poliţia Română, într-un comunicat de presă. 
UPDATE ORA 21:00 Radu Mazăre a fost urcat în duba Poliţiei de Frontieră, pentru a fi transferat de la 
Aeroportul Otopeni. Ulterior acesta a fost mutat în altă dubă pentru a fi dus la penitenciar. El a coborât din avion 
cu cătuşe la mâini. 
Fostul edil al Constanţei va fi transportat la Penitenciarul Rahova. Intanţa va decide marţi locul în care Radu 
Mazăre va rămâne timp de 29 de zile în carantină. 
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UPDATE ORA 20:33 Aeronava în care se află Radu Mazăre, extrădat din Madagascar, a aterizat pe Aeroportul 
Otopeni 
Aeronava în care se află fostul primar al Constanţei Radu Mazăre, extrădat din Madagascar pentru a-şi ispăşi 
pedeapsa de 9 ani de închisoare cu executare în România, a aterizat, luni seară, pe Aeroportul Henri Coandă 
Bucureşti, cu o întârziere de 20 de minute, din cauza furtunii. 
Fostul edil a fost adus cu un avion de linie Tarom, aeronava având escală la Paris. 
Potrivit procedurilor, după ce este adus în ţară, fostul primar trebuie încarcerat şi apoi plasat în perioada de 
carantină de 21 zile. 
UPDATE ORA 20:10: Avionul în care se află fostul edil al Constanţei, Radu Mazăre, este în în drum spre Aeroportul 
Otopeni. Ora estimată pentru aterizare este 20:35. 
Până la ora 20:30, Bucureştiul se află sub cod portocaliu de ploi şi vijelii. 
UPDATE ORA 13.20: Avocaţii lui Radu Mazăre, aflat în procedură de extrădare din Madagascar, au sesizat 
autorităţile franceze despre un presupus abuz la care fostul primar al Constanţei a fost supus, având în vedere 
că decizia extrădării nu a fost luată de un judecător, a precizat, pentru MEDIAFAX, Mihai Mazăre. 
„Avocaţii lui din Franţa, când au constatat în această dimineaţa abuzul care i s-a făcut de către autorităţile din 
Madagscar, au decis să sesizeze autorităţile franceze despre acest lucru. Nu ştim dacă acest lucru va avea ca 
rezultat oprirea tranzitării lui prin Franţa sau alte consecinţe juridice. Este acţiunea lor, conform legislaţiei 
franceze. Nu a cerut Radu Mazare azil politic în Franţa", a declarat, pentru MEDIAFAX, Mihai Mazăre, fratele 
fostului primar al Constanţei. 
UPDATE ORA 10.10: Şeful Inspectoratului General al Poliţiei Române, chestor general Ioan Buda, a anunţat, luni 
dimineaţă, că nu au fost dificultăţi în preluarea fostului primar al Constanţei Radu Mazăre în custodia Poliţiei 
Române. 
„Extrădatul este în custodia Poliţiei, astăzi va ajunge în România, sunt proceduri de extrădare, este o activitatea 
normală a Poliţiei de extrădare. Nu a fost nicio problemă de evadat. A fost preluat de Poliţie, este în custodia 
Poliţiei Române. În momentul acesta, este în custodia Poliţiei Române. Nu au fost dificultăţi”, a declarat Ioan 
Buda, luni, la Ministerul Afacerilor Interne. 
UPDATE ORA 10.00: Alexandru Mazăre, fratele lui Radu Mazăre, i-a criticat, luni, la instanţa supremă, acolo 
unde are proces, pe cei care se bucură în aceste momente că Radu Mazăre este adus în ţară pentru a fi 
încercareta, precizând că le doreşte să aibă parte de aceeaşi dreptate pe care a avut-o şi fostul edil. 
„Nu am vorbit cu el (Radu Mazăre -n.r.). Un singur lucru vreau să spun. Am văzut că foarte mulţi se bucură de 
situaţia în care se află Radu. Mie atitudinea asta a lor, lipsa oricărei culturi politice, a oricărei analize critice a 
situaţiei de fapt, niciun fel de aplecare asupra drepturilor şi libertăţilor omului îmi aduce aminte de 
comportamentul gărzilor roşii a lui Mao din perioada marii revoluţii culturale. Eu am o singură mare rugăminte la 
Dumnezeu, ca toţi aceşti oameni să aibă parte în viaţa lor de dreptatea pe care Radu Mazăre a avut-o în acest 
proces în urma căruia avem o condamnare. Câtă dreptate a avut el aici, când a fost judecat, atâta dreptate, în 
momentele când o să aibă nevoie, să aibă şi aceşti oameni din partea lui Dumnezeu", a declarat Alexandru 
Mazăre, la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). 
UPDATE ORA 07.45: Radu Ştefan Mazăre este în custodia Poliţiei Române, anunţă reprezentanţii instituţiei, 
precizând că întoarcerea fostului primar al Constanţei pe teritoriul României va avea loc luni. 
„La această oră, persoana urmărită internaţional, Radu Ştefan Mazăre, este în custodia Poliţiei Române. Vă 
reamintim faptul că, la nivelul Poliţiei Române, s-a constituit o escortă, care s-a deplasat în Republica 
Madagascar, pentru preluarea persoanei urmărite internaţional, întoarcerea pe teritoriul României urmând a 
avea loc în cursul acestei zile”, anunţă luni dimineaţă Centrul de Informare şi Relaţii Publice al Inspectoratului 
General al Poliţiei Române. 
După ce, pe 14 mai, autorităţile din Madagascar au admis cererea de extrădare înaintată de Ministerul Justiţiei din 
România în ceea ce-l priveşte pe fostul primar al Constanţei, Radu Mazăre, Poliţia Română a început procedurile 
pentru aducerea acestuia în ţară şi a trimis o escortă, formată din poliţişti români, pentru a-l prelua pe fostul edil 
şi a-l aduce pe teritoriul României, ca să-şi ispăşească pedeapsa de 9 ani de închisoare cu executare. 
Surse judiciare au declarat pentru MEDIAFAX că fostul primar al Constanţei va sosi pe Aeroportul Henri Coandă 
Bucureşti, luni seară, la ora 20.10, fiind posibil ca aeronava cu care vine Radu Mazăre să aibă escală la Paris. 
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Potrivit procedurilor, după ce este adus în ţară, fostul primar trebuie încarcerat şi apoi plasat în perioada de 
carantină de 21 zile. 
Fratele fostului edil, Mihai Mazăre, a lăsat însă de înţeles că decizia extrădării nu a fost luată legal pentru că nu 
a fost dată de un judecător din Madagascar, precizând că nu-l va aştepta pe fratele său la aeroport. 
 "Eu zic să nu ne grăbim, staţi să vedem ce o să se întâmple luni la aeroport. În Madagascar, există o legislaţie 
internă adaptată la legislaţia internaţională care spune că extrădările care se fac, aşa cum aţi văzut şi în cazul 
Ghiţă sau Udrea, se fac în urma deciziei unui judecător, unei decizii definitive. Extrădarea lui Radu Mazăre nu a 
fost judecată de niciun judecător în Madagascar. Conform normelor de procedură de acolo, acest lucru ar trebui 
să se întâmple. Dacă el nu se întâmplă, înseamnă că se realizează un abuz în extrădarea lui Radu Mazăre", a 
declarat Mihai Mazăre, la Antena 3. 
Radu Mazăre este plecat în Madagascar de mai bine de un an, iar acolo a făcut demersuri, potrivit avocaţilor săi, 
pentru a obţine azil. 
Fostul primar al Constanţei a fost dat în urmărire internaţională după ce, pe 8 februarie 2019, magistraţii Înaltei 
Curţi de Casaţie şi Justiţie l-au condamnat definitiv la nouă ani închisoare în dosarul retrocedărilor ilegale de 
terenuri din Constanţa, Mamaia, plajă şi faleză. 
Imediat, autorităţile române, prin Interpol, au emis un mandat de căutare a acestuia, iar pe 8 mai, Radu Mazăre a 
fost reţinut de autorităţile din Madagascar, el aflându-se cu iubita sa. Ulterior, el a fost arestat pentru 6 zile. 
Pe 13 mai, ministrul interimar al Justiţiei anunţa că a fost predat autorităţilor din Madagascar dosarul pentru 
extrădarea fostului primar al municipiului Constanţa, iar, cinci zile mai târziu, tot Ana Birchall transmitea că 
autorităţile din Madagascar au aprobat extrădarea fostului edil şi că, astfel, demersurile care ţineau de 
Ministerul Justiţiei român fuseseră încheiate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cât de sigure pentru consum sunt ROŞIILE româneşti aflate pe piaţă. Anunţul Ministerului Agriculturii la 
început de sezon 
Până la data de 17 mai 2019 au fost prelevate 54 de probe din roşiile produse în sere şi solarii, din care au fost 
analizate 43, restul de 11 fiind în lucru, iar rezultatele arată că nu au fost depăşiri ale limitelor maxime admise, 
informează MADR. 
Aceste rezultate demonstrează că producătorii agricoli respectă recomandările inspectorilor fitosanitari, susţine 
ministerul. Autoritatea Naţională Fitosanitară efectuează în această perioadă controale în pieţe şi la locul de 
producţie (sere şi solarii) după recoltare, în vederea prelevării de probe de roşii de la producătorii înscrişi în 
Programul guvernamental de sprijin pentru tomate, în scopul determinării calităţii acestora, în special pentru a 
determina eventuala prezenţă a reziduurilor de pesticide. 
De la ieşirea pe piaţă a primelor tomate obţinute prin Program, inspectorii fitosanitari ai Autorităţii Naţionale 
Fitosanitare au prelevat probe pe care le-au transmis pentru analize la cele două laboratoare acreditate, respectiv 
Laboratorul pentru Controlul Reziduurilor de Pesticide în Plante şi Produse Vegetale Bucureşti şi Laboratorul Zonal 
pentru Determinarea Reziduurilor de Pesticide în Plante şi Produse Vegetale Mureş. 
Autoritatea Naţională Fitosanitară spune că roşiile existente pe piaţă la această dată, din Programul de sprijin 
pentru tomate, sunt sigure pentru consum, inspectorii fitosanitari constatând că au fost respectate tehnologiile 
de cultură. Acţiunile de control vor continua în toată ţara. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor a cerut REZILIEREA contractului de modernizare a DN73 Braşov - Piteşti/ Ce a 
descoperit Răzvan Cuc la vizita făcută pe şantier 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a cerut, luni, la Râşnov, rezilierea contractului pentru modernizarea DN 73 
Braşov – Piteşti, deoarece la vizita pe care a făcut-o în teren a găsit pe şantier doar 11 utilaje şi 20 de muncitori. 
Prezent la Râşnov pentru deschiderea lucrărilor de construcţie a tronsonului Comarnic- Braşov al autostrăzii A3, 
ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a declarat că, în urma vizitei inopinate făcute pe şantierul de pe DN 73 
Braşov – Piteşti, a găsit la lucru doar 11 utilaje şi 20 de muncitori şi i-a cerut directorului CNAIR, Narcis Neaga, să 
rezilieze contractul cu constructorul. 
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„În urmă cu o lună făceam o vizită în Braşov şi unul dintre obiectivele pe care le-am vizitat atunci era DN 73, care 
începe la Piteşti şi se termină la Braşov. Am spus constructorului respectiv că vreau să văd o mobilizare 
corespunzătoare pentru că este un contract semnat din 2011, un contract pe fonduri, un contract care trebuie 
implementat şi nu mai avem de ce să aşteptăm şi să tergiversăm din cauza unei proaste mobilizări a unor 
constructori care nu au înţeles că în România nu se vine doar cu o mapă şi cu un laptop, ci trebuie să ai şi utilaje, şi 
forţă de muncă angajată în România. Aşadar, conform graficului pe care firma respectivă şi l-a asumat la vizita 
precedentă, trebuia în acest moment să aibă în şantier 190 de muncitori şi 71 de utilaje. Azi dimineaţă am ajuns în 
jurul orei 8.00 şi m-am dus să inspectez, am constatat cu stupoare că în şantier erau 11 utilaje şi doar 20 de 
muncitori. Acest mod de a se mobiliza doar când se anunţă vizita ministrului nu mai poate fi tolerat. Ori lucrează 
aşa cum şi-au asumat în contracte, ori, dacă nu, aşa cum am spus şi până acum, vor pleca acasă”, a spus ministrul 
Răzvan Cuc. 
El i-a cerut directorului CNAIR, Narcis Neaga, să rezilieze contractul semnat şi a solicitat continuarea lucrărilor prin 
Regionala de Drumuri şi Poduri Braşov, pe porţiunile care au fost deja decopertate. 
„Domnule director Neaga, vă rog frumos să reziliaţi contractul acestei firme neserioase şi ştiţi care sunt următorii 
paşi pe care trebuie să-i urmaţi”, a mai spus ministrul. 
Contractul pentru modernizarea DN 73 Braşov – Piteşti a fost semnat în anul 2011, valoarea totală a proiectului, 
pentru care s-a obţinut o finanţare nerambursabilă europeană, fiind de 275,86 milioane de lei. 
Lucrările au început în 19 mai 2014 şi ar fi trebuit să fie gata în 31 decembrie 2015, termen care nu a fost 
respectat, motiv pentru care investiţia a fost „fazată”, finanţarea fiind acum asigurată prin Programul Operaţional 
Infrastructura Mare 2014 – 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 IRE face un apel către toate asociaţiile de profil să lucreze împreună pentru sectorul energetic 
Trimisul special al AGERPRES, Nicoleta Gherasi, transmite: Institutul Naţional Român pentru Studiul Amenajării şi 
Folosirii Surselor de Energie - IRE, reprezentantul României la Eurelectric - Uniunea Industriei Energetice, face un 
apel la mobilizare către toate asociaţiile de profil, să lucreze împreună pentru sectorul energetic, deoarece 
consideră că o voce comună este mai puternică şi se face mai bine auzită la nivelul factorilor decizionali. 
"La nivel mondial, traversăm o perioadă complicată. Schimbările climatice, pe care le resimţim cu toţii, sunt 
considerate ca fiind printre cele mai mai mari ameninţări globale din prezent, iar sectorul energetic reprezintă 
unul dintre principalii poluatori, fiind una dintre sursele importante de gaze cu efect de seră, ce reprezintă factori 
determinanţi ai schimbărilor climatice. De aceea, la nivelul Uniunii Europene, vârful de lance al combaterii 
cauzelor schimbărilor climatice, s-au luat şi se iau în continuare decizii legate de scăderea emisiilor de gaze cu 
efect de seră, cu impact determinant asupra sectorului energetic european şi, evident, românesc. În plus, pe plan 
intern, traversăm o perioadă dificilă, de cumpănă pentru multe dintre companiile din domeniul energetic. 
Ordonanţa de urgenţă 114/2018, modificată recent de o alta, OUG 19/2019, şi avalanşa de reglementări 
secundare aferente, au bulversat actorii pieţei de energie. De aceea, cred că este nevoie ca aceştia să fie foarte 
bine reprezentaţi în faţa autorităţilor europene şi române, să le fie promovate interesele şi nevoile. Împreună, 
mai activi şi mai determinaţi, facem lucrurile să se întâmple, astfel încât să generăm schimbări în sectorul 
energetic românesc şi nu numai", a declarat Corina Popescu, preşedinte IRE. 
Aceasta a subliniat se doreşte ca IRE să se reinventeze şi să se poziţioneze alături de celelalte asociaţii de profil 
active. 
"Cu o tradiţie de 93 de ani, cea mai veche organizaţie din domeniul energiei din România se reinventează. Ne 
dorim să poziţionăm IRE alături de celelalte asociaţii de profil active, să fim parteneri de dialog pentru autorităţi. 
Suntem pregătiţi, cu specialiştii noştri, să lucrăm pentru o piaţă de energie funcţională, guvernată de o legislaţie 
stabilă, corectă şi coerentă. Ne angajăm să venim cu soluţii tehnice inovatoare, graţie expertizei specialiştilor din 
companiile membre", a mai spus Corina Popescu. 
În calitate de membru ce reprezintă România în Eurelectric - Uniunea Industriei Energetice, IRE are avantajul de a 
fi liantul, canalul de comunicare între mediul de afaceri din România şi Comisia Europeană. Reprezentanţii 
organizaţiei se angajează să ducă mesajul sectorului energetic românesc la Comisia Europeană. 
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La începutul anului, specialişti din companiile membre ale IRE au fost nominalizaţi să facă parte din grupuri de 
lucru constituite la nivelul Eurelectric, în cadrul cărora se studiază teme de interes, se fac cercetări şi studii, care 
se concretizează în documente de poziţie utile tuturor ţărilor membre UE, precum şi Comisiei Europene şi DG 
Energy. 
"IRE se raliază Eurelectric, pentru care dezvoltarea durabilă şi sustenabilă reprezintă obiectivul principal. O 
industrie a energiei electrice eficientă, cu emisii reduse de carbon, care să asigure furnizarea acesteia la un cost 
sustenabil, pe o piaţă integrată, reprezintă 'cheia' pentru o dezvoltare durabilă. Dorim să ne aducem contribuţia la 
alinierea României la noile tendinţe. Soluţiile sunt noile tehnologii, digitalizarea, informatizarea. Întreg pachetul 
european 'Energie curată pentru toţi europenii' are ca ţintă principală consumatorul şi nevoile acestuia", a 
precizat Corina Popescu. 
Aceasta participă la Florenţa, la Conferinţa anuală a Eurelectric (Annual Power Summit 2019). 
"Am fost aleasă la începutul acestui an ca preşedinte al Asociaţiei româneşti IRE. Asociaţia IRE este, aş spune eu, 
cea mai veche asociaţie din România şi a reprezentat România în cadrul Eurelectric încă de la înfiinţare. Există o 
tradiţie. IRE era canalul prin care vocea industriei româneşti se auzea la nivel european. Aş vrea să transform 
asociaţia, să o readuc şi să o repoziţionez pe acest canal. Aş vrea nu numai să se audă vocea industriei româneşti 
la nivel european, ci şi să aducem în ţară şi să analizăm ceea ce se întâmplă la nivel european, ce se întâmplă la 
nivelul CE şi, cumva analizate în interiorul asociaţiei, să ne permită anumite luări de poziţie, ca să ne apărăm şi noi 
ca şi ţară, pentru că totuşi avem un cuvânt de spus în energetica aceasta. În IRE sunt reprezentate toate marile 
companii din România. Apelăm la specialiştii din companiile membre. În interiorul IRE există un comitet, CRE, 
Comitetul Român al Eurelectric. Şi practic, specialiştii ne reprezintă asociaţia în grupele de lucru care se înfiinţează 
la nivelul Eurelectric. În aceste grupe de lucru participă specialişti din celelalte ţări şi specialiştii noştri şi se fac 
studii la nivel european. Există posibilitatea să se facă un share al know how-lui şi a ceea ce se întâmplă în 
celelalte ţări şi prin intermediul acestor oameni ai noştri care reprezintă IRE în comitetele de studii Eurelectric să 
putem să aducem know how, experienţă si putem şi noi să aducem know how şi experienţă la nivelul Eurelectric", 
a mai afirmat preşedintele IRE. 
Potrivit acesteia, ultimul studiu important făcut de Eurelectric a fost strategia operatorilor de distribuţie din 
Europa, strategia de dezvoltare, având în vedere ultimele modificări legate de directive. Este un document de 
poziţie pe care Eurelectric l-a făcut şi cu suportul participanţilor din România în grupele de lucru. 
IRE a fost înfiinţat la 26 iunie 1926 având ca scop promovarea intereselor membrilor săi în relaţiile cu autorităţile 
publice, societatea civilă, cu asociaţiile similare din ţară şi străinătate, cu diferitele instituţii care au preocupări în 
domeniul energiei. 
IRE este singurul reprezentant al României la Eurelectric. Începând cu anul 2002, este membru cu drepturi depline 
al Eurelectric, calitate în care poate să îşi exprime punctele de vedere la consultările prin care se defineşte viitorul 
industriei energiei în Europa. 
Uniunea Industriei Energetice - Eurelectric, cu sediul la Bruxelles, este principalul partener al Comisiei Europene 
pe probleme energetice, consultat în luarea deciziilor comunitare referitoare la acest domeniu. Eurelectric 
reprezintă interesele industriei de energie electrică la nivel paneuropean. Asociaţia include 3.500 de companii din 
Europa, cu o cifră de afaceri totală de peste 200 miliarde de euro, şi acoperă toate problemele majore care 
afectează acest sector, de la producţia de energie electrică şi pieţele de energie, la reţele de distribuţie, clienţi, 
precum şi problemele de mediu şi dezvoltare durabilă şi sustenabilitate. 
Adunarea Generală a IRE, întrunită în ianuarie, a ales preşedinte pe Georgeta Corina Popescu, director general 
Electrica, fost secretar de stat în Ministerul Energiei. Totodată, a fost ales un nou Consiliu Director, format din 20 
de membri, personalităţi de vârf ale sectorului energetic din România: Ioana Arvunescu (director economic, 
Complexul Energetic Hunedoara), Bogdan Nicolae Badea (preşedinte Directorat, SC Hidroelectrica), Radu Bădiţă 
(secretar general, ANRE), Constantin Bălăşoiu (membru Directorat, Complexul Energetic Oltenia), Dragoş-Mihail 
Bărbulescu (membru Consiliul Director, SC E.ON România), Angela Bircea (director tehnic, Sucursala de Producere 
Energie Electrice Iernut, SNGN Romgaz), Adrian Borotea (director, Direcţia Strategie de Grup şi Agenda UE, SC CEZ 
România), Sorin Boza (preşedinte Directorat, Complexul Energetic Oltenia), Claudiu Creţu (administrator special, 
SC Electrocentrale Bucureşti), Ion Dobrescu (preşedinte Consiliul Director, Distribuţie Electrica Oltenia, SC CEZ 
România), Daniel Găescu (director, SC Verbund Wind Power Romania), Paul Gheorghiescu (Consilier IRE), Florin 
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Mârza (director CET Vest, SC Electrocentrale Bucureşti), Florica Popa (director tehnic, SC ISPH Project 
Development), Teodor Ovidiu Pop (consilier IRE), Petru Postolache (Prof. dr. Facultatea de Energetică, 
Universitatea Politehnica din Bucureşti), Georgios Stassis (director general rxecutiv & sdministrator de ţară, SC 
Enel România), Ovidiu Ţuţuianu (Consilier IRE), Livioara Şujdea (director executiv Distribuţie, Soc. Energetică 
Electrica), Doina Vornicu (director de operaţiuni & membru al Directoratului CEZ România). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Finanțări de până la 200.000 de euro pentru microîntreprinderile din mediul urban 
Microîntreprinderile românești vor avea la dispoziție, începând cu luna iulie, o linie de finanțare, în cadrul 
Programului Operațional Regional 2014-2020, prin care vor putea accesa până la 200.000 de euro. 
Prin această linie de finanțare, antreprenorii își vor putea finanța atât achiziția de active corporale - lucrări de 
construire/ extindere/ modernizare a spaţiilor de producție, echipamente tehnologice, utilaje, instalații de lucru, 
mobilier, echipamente informatice, birotică - dar și active necorporale - brevete, licențe, mărci comerciale, 
programe informatice sau investiții în realizarea de instrumente de comercializare online a serviciilor/ produselor 
microîntreprinderii 
Solicitantul va putea folosi finanțarea și pentru crearea unui magazin virtual (e-shop) în care sunt implementate 
diferite funcționalități specifice comerțului electronic: publicarea cataloagelor de articole, prețuri și stocuri, 
preluarea comenzilor sau instrumente de plată electronică. 
Finanțarea POR/604/2/1 (POR 2.1.A) se adresează doar microîntreprinderilor, adică firmelor sau societăților 
cooperative care au cel mult 9 angajați și realizează o cifră de afaceri anuală netă sau dețin active totale de până 
la 2 milioane de euro, echivalent în lei. 
Pentru a fi eligibile în vederea finanțării cu până la 200.000 de euro, microîntreprinderile trebuie să aibă o 
vechime de cel puțin un an fiscal integral și profit din exploatare în anul fiscal anterior depunerii cererii de 
finanțare, având locul de implementare al proiectului în mediul urban. 
Apelul POR 2.1. A se adresează microîntreprinderilor din următoarele regiuni de dezvoltare: Nord-Est, Sud-Est, 
Sud-Vest Oltenia, Vest, Centru, fiind astfel excluse firmele din regiunile de dezvoltare Sud Muntenia, Nord-Vest și 
Bucuresti-Ilfov. 
Cererile de finanțare vor putea fi depuse prin aplicația MySMIS, începând cu 8 iulie, ora 12:00, până în data 8 
noiembrie 2019, ora 12:00. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Decizie RADICALĂ: Zelenski, noul preşedinte al Ucrainei, anunţă că va dizolva Parlamentul de la Kiev/ Primul 
obiectiv al mandatului: oprirea războiului din estul ţării 
Volodimir Zelenski, noul preşedinte al Ucrainei, a anunţat luni că va iniţia procedura de dizolvare a Radei 
Supreme, legislativul unicameral de la Kiev, subliniind necesitatea convocării de alegeri legislative anticipate, 
informează agenţia de ştiri UNIAN.zie R 
ADICALĂ: Volodimir Z 
Noul lider de la Kiev a făcut anunţul privind dizolvarea Parlamentului într-un discurs după ceremonia de învestire 
în funcţia de preşedinte. 
"Dizolv cea de-a 8-a Radă Supremă. Glorie Ucrainei", a afirmat Zelenski. Anterior, presa a dezvăluit existenţa unui 
proiect de decret pregătit pentru noul preşedinte care prevede dizolvarea Parlamentului şi convocarea de alegeri 
anticipate. 
Zelenski ar urma să promulge acest decret după ceremonia de învestire, care are loc luni. 
Totodată, noul lider de la Kiev a cerut Radei să reinstituite răspunderea penală pentru îmbogăţire fără justă cauză 
şi modificarea legislaţiei electorale. 
Dmitri Razumkov, un consilier al noului preşedinte, a declarat anterior că există mai multe precondiţii pentru 
dizolvarea Parlamentului, inclusiv lipsa unei coaliţii guvernamentale. 
Următoarele alegerile legislative erau programate în octombrie 2019, însă urmează ca o nouă dată să fie anunţată 
după dizolvarea Parlamentului. 
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Armistiţiu în regiunea Doneţk 
Volodimir Zelenski, noul preşedinte de la Kiev, a anunţat luni că primul său obiectiv este să pună capăt conflictului 
cu insurgenţii proruşi din estul Ucrainei prin încheierea unui armistiţiu, subliniind că este important ca Ucraina să 
recupereze "teritoriile pierdute", informează agenţia Tass. 
„Primul obiectiv este să ajungem la un armistiţiu în (regiunea) Donbas", a declarat Zelenski, care a depus luni 
jurământul ca preşedinte al Ucrainei. 
Noul lider de la Kiev a subliniat că este dispus să ia măsuri impopulare pentru a pune capăt războiului. 
"Dacă este nevoie, sunt pregătit să-mi pierd funcţia pentru a ajunge la pace", a adăugat Zelenski, care a precizat 
că este important ca Ucraina să recupereze "teritoriile pierdute". 
"Atât Crimeea, cât şi Donbas, sunt pământuri ucrainene, unde am pierdut nu doar teritorii, dar, cu atât mai 
important, oameni", a afirmat liderul de la Kiev. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scandalul politic din Austria: Toţi miniştrii care sunt membri ai Partidului Libertăţii au demisionat 
Toţi miniştrii care sunt membri ai Partidului Libertăţii (FPO, extremă-dreapta) au demisionat, luni seară, din 
Guvernul Austriei, în contextul crizei politice generate de presupusa implicare a vicecancelarului Heinz-Christian 
Strache într-un caz de corupţie, relatează agenţia de presă APA. 
Partidul Libertăţii avertizase că îşi va retrage toţi miniştrii în cazul în care cancelarul Sebastian Kurz va insista să 
demisioneze ministrul de Interne, Herbert Kickl. 
Sebastian Kurz a cerut luni seară demiterea lui Herbert Kickl, unul dintre liderii Partidului Libertăţii. 
Coaliţia guvernamentală alcătuită de formaţiunea cancelarului Sebastian Kurz, Partidul Popular (ÖVP, centru-
dreapta), cu Partidul Libertăţii (FPÖ, extremă-dreapta) este grav afectată de cazul de corupţie care a condus la 
demisia vicecancelarului Heinz-Christian Strache. 
Pe fondul crizei, preşedintele Austriei, Alexander Van der Bellen, a recomandat organizarea de alegeri 
parlamentare anticipate în septembrie. 
Heinz-Christian Strache, liderul formaţiunii de extremă-dreapta Partidul Libertăţii, a demisionat din funcţia de 
vicecancelar al Austriei după apariţia în presă a unei înregistrări compromiţătoare care îl surprinde discutând cu 
un potenţial investitor rus. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sistemul UE pentru urmărirea comercializării produselor din tutun a devenit operaţional 
Sistemul european pentru urmărirea comercializării produselor din tutun, care include elemente de siguranţă, a 
intrat în vigoare luni, anunţă Comisia Europeană, într-un comunicat postat pe site-ul instituţiei. 
"Sistemul european pentru urmărirea comercializării produselor din tutun, care include elemente de siguranţă, a 
devenit operaţional astăzi. Primii producători din Uniunea Europeană au solicitat şi au primit mărci de urmărire a 
ţigărilor şi produselor artizanale. Consumatorii vor observa în curând mărci de localizare pe pachete, precum şi 
elemente de siguranţă", a anunţat luni Comisia Europeană. 
Mărcile de urmărire le vor permite autorităţilor naţionale să localizeze deplasarea pachetelor în reţelele legale de 
comercializare din spaţiul UE. În ultimele zile, agenţii economici (producători, distribuitori şi proproetari de 
magazine etc.) din UE au început procedurile de înregistrare. 
"Instituirea sistemului european de urmărire a comercializării produselor din tutun şi elementele de siguranţă 
reprezintă un moment important în combaterea de către UE a comerţului ilicit de produse din tutun", a declarat 
comisarul european pentru Sănătate şi Siguranţă Alimentară, Vytenis Andriukaitis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Negocieri eşuate între putere şi opoziţie privind Brexit-ul/ J.Corbyn: Discuţiile au mers cât de departe se putea 
Jeremy Corbyn, liderul Partidului Laburist din Marea Britanie, a declarat vineri că negocierile cu Partidul 
Conservator, pentru găsirea unui compromis în ceea ce priveşte Brexit, „au mers cât de departe se putea”, 
relatează BBC. 
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Liderul laburist a transmis că negocierile cu Partidul Conservator nu mai pot continua, din cauza „instabilităţii în 
creştere” a Guvernului. 
Prim-ministrul Theresa May şi Jeremy Corbyn urmează să ofere Parlamentului spre vot o serie de opţiuni privind 
ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană. 
De asemenea, Jeremy Corbyn a declarat că autoritatea prim-ministrului Theresa May şi a Guvernului a fost 
erodată, iar încrederea în „abilitatea Guvernului de a livra un Acord de compromis” a fost subminată. Negocierile 
dintre partidul de guvernare şi cel de opoziţie au durat şase săptămâni. 
Parlamentarii din Partidul Laburist vor respinge Acordul Brexit negociat de Theresa May, a patra oară când acesta 
va fi prezentat în Camera Comunelor. 
Anunţul privind încheierea negocierilor vine la o zi după ce prim-ministrul Theresa May a transmis că va anunţa 
data alegerii unui succesor pentru funcţia de premier după următorul vot al Acordului Brexit din Parlament, 
programat pentru prima săptămână din luna iunie. 
Marea Britanie trebuia să părăsească Uniunea Europeană în data de 29 martie, dar acest lucru a fost amânat până 
în data de 31 octombrie, după ce Acordul Brexit negociat de Theresa May şi liderii Uniunii Europene a fost respins 
de trei ori de Camera Comunelor. 
În urma amânării termenului limită pentru Brexit, prim-ministrul Theresa May a lansat o serie de negocieri cu 
Partidul Laburist, menite să rezolve impasul în care se află Brexit. 
(Sursa: Mediafax) 
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